الشركاء والمنفذون

مركز جمعية برج اللقلق المجتمعي اللحنة الدولية لتنمية الشعوب

المواقع المستهدفة

باب حطة، البلدة القديمة في القدس، القدس الشرقية، الأراضى الفلسطينية المحتلة.

الفئات المستهدفة

المجتمعات المستضعفة في البليدة القديمية في القيدس؛ العائيلات التي تعاني مين ظيروف اقتصاديـة صعبـة بالإضافـة الـّـــ الضائقـة الإجتماعيـة والإقصاء، بما فـى ذلـك جميـع سـكان ىات حطة.

الميزانية

٩٠٠٠٠ يورو (مساهمة الإتحاد الأوروبي ٩٠%)

مدة التنفيذ

(۲۰۱۵–۲۰۱۷) بهش ۳۱

الهدف العام

المساهمة في تعزيز صمود سكان القدس الشرقية الفلسطينيين والمحافظة على الطابع الفلسطيني في المدينة.

الهدف الخاص

لتعزيز التمكينان الاجتماعان والاقتصادي للمجتمعات المهمشية والفئيات المستضعفة (الأطفال والشــياب والنساء) في البلدة القديمة في القحس، بالإضافة الحر تعزيز توفير الخدمات الاجتماعيــة الأساســية وتســهيل فــرص العمـــل والأعمال الصغيرة.







Burj Luq Luq office Bab Hutta Neighbourhood, Old City, Jerusalem P.O Box: 20894 Jerusalem

+972 2 627 7626

+972 2 626 4863

info@burjalluqluq.com

www.burjalluqluq.com

CISP office

East Jerusalem P.O.Box: 49173 Jerusalem 91491

+972 2 6273920

+972 2 6271330

cisp@cisp-palestine.org

www.cisp-palestine.org

Funded By



Implementing Project Partners



Fostering Socio-Ecinomic Empowerment and protection of Vulnerable **Palestinian Communities** in East Jerusalem ENI/090-034/2014

تعزيزى وتمكين التنمية الاجتماعية والاقتصادية وحماية المجتمعات الفلسطينية المهمشة في شرقي القدس



Bab Hutta, Old City, East Jerusalem









Project partners & Implementing partners

Burj Luq Luq Social Centre
CISP – International Committee for the Development of Peoples

Targeted Locations

Bab Hutta, Jerusalem Old City, East Jerusalem, Occupied Palestinian Territories

Targeted group(s):

Vulnerable communities in Jerusalem Old City: families in difficult economic conditions, social distress & exclusion, including the whole Bab Hutta population.

Budget:

EUR 950000 (European Union contribution 90%)

Implementation Period:

36 months (2015-2017)

Overall Objective:

To contribute to strengthen the resilience of Palestinian East Jerusalem residents and preserve the Palestinian character of the city.

Specific Objective:

To foster social and economic empowerment of most neglected communities and vulnerable groups (children, youth, women) in the Old City of Jerusalem, enhancing provision of basic social services and facilitating employment opportunities & small scale businesses

Estimated results:

Social Empowerment: Basic services as psycho-social, schooling and literacy support, entertainment/playing for kids spaces, sport and socio-cultural activities are delivered to vulnerable children, youth and adults in the Old City.

Economic Empowerment: Job opportunities are increased for young people and their families in the Old City, through the set-up of and/or support to marketing-oriented vocational training activities and small scale businesses.

Capacity Building: Empowerment and sustainability of CBO/NSA partner (Burj Al Luq Luq) are improved by supporting specific trainings for its staff (English, organizational capacities, management etc.)

Main activities:

Social Empowerment (ER1):

- Psycho-social all year long assistance for kids and their families, followed and managed by a professional
- social-worker with proven experience in the field.
- Schooling and literacy support / Literacy courses for children and their parents.
- Sport recreational activities, as football and basketball yearly courses managed by a professional sport coach.
- Kindergarten service and painting training for kids.
- Summer camps for children and youth, including recreational activities and cultural trips.

Economic Empowerment (ER2):

- Make a marketing research to select the best small businesses' opportunities in local market for small traditional handcraft production in the field of ceramics.
- Technical Assistance and support to Burj Al Luq Luq for establishing a Vocational Training and Workshop activities in the selected sector of ceramics, as well as to set up appropriate related marketing system and strategy.
- Vocational training and apprenticeships in ceramic handcraft.
- Setting up one small scale businesses (workshop) for production of ceramic goods

النتائج المتوقعة

التمكين الاجتماعي: الخدمات الأساسية كالدعم النفســي والاجتماعــي والتعليـــم ومحــو الأميــة، بالإضافة الـــى الترفيــه للأطفال وايجاد مســـاحات لللعـــب، عدا عـــن الأنشــطة الاجتماعيــة والرياضية للأطفــال والشــباب والبالغين المســتضعفين في البلدو القديمة.

التمكيــن الاقتصادي: زيــادة فرص عمل الشــباب وأســرهم في البلدة القديمة من خلال انشـــاء و/ أو دعم أنشــطة التدريب المهني للتســـويق بالإضافة الى الأعمال الصغيرة.

بناء القدرات: تحسين التمكين والاستدامة للمؤسسة الشريكة (برج اللقلق) من خلال دعم الحورات التدريبية الخاصة لموظفيها كاللغة الانجليزية والقدرات التنظيمية والادارة وغيرها.

الأنشطة الأساسية

التمكين الاجتماعى:

- دعـــم أجتماعي علي مدار الســنة للأطفــال وعائلاتهم تديره وتتابعه أخصائية اجتماعيـــة مختصة ولديها خبرة في هذا المجال.
- التُعليــم ومحــو الأميــة/ دورات محــو أميــة للأطفــال وذوره هي
- انشـطة رياضية لا منهجية: تدريبات كرة قدم وكرة سلة السنوية على يد مدرب رياضي مختص.
 - 🔵 الروضة وتدريبات رسِم للأطَّفال.
- مخيمات صيفية للأطفال والشباب تشتمل على نشاطات لا منهجية و رحلات ثقافية.

التمكين الاجتماعي:

- عمل بحث تســويق لاختيار أفضل فرص للأعمال الصغيرة في الســوق المحلي من أجل مشروع انتاج صغير للأعمال اليدوية التقليدية في مجال السيراميك.
- مساعدة ودعم فتّي لبرج اللقلق من أجــل اقامة عمل ومساعدة ودعم فتّي لبرج اللقلق من أجــل اقامة عمل مهني وورشات عمل في مجال السيراميك، بالإضافة الى
 - 🤵 عمل نُظام واستيراتيجيةٌ ملائمة للتسويق.
- 🔵 التدريب المهني والتمهن في حرفة الخزف (السيراميك).
 - 🤵 انشاء ورشة صغيرة لانتاج السيراميك.